
Vijf jaar investeren en oogsten 
 

Eind 2005 besloot Betty de Jong te starten als zelfstandig coach en 

supervisor. Na banen als groepsleidster, bedrijfsmaatschappelijk 

werkster, manager in de jeugdhulpverlening, ambtenaar leerplicht 

en traject adviseur koos zij voor een structurele verandering. Haar 

eerste lustrum is een mooie gelegenheid om in een interview 

terug- en vooruit te kijken.            Tekst en interview door Hans Korbee 

 

“Na afronding van mijn opleiding tot supervisor ben ik 

begonnen met het opbouwen van een eigen praktijk 

als coach en supervisor. Al snel bleek dat te veel 

gevraagd en nam ik het besluit om mijn baan bij de 

gemeente Utrecht op te zeggen”. Een besluit waar ze 

geen moment spijt van heeft gehad. “Dankzij mijn 

uitgebreide netwerk kreeg ik snel de nodige 

opdrachten. Deze varieerden van het coachen van 

groepen in veranderende werksituaties tot het geven 

van individuele supervisie van mensen die dreigden 

vast te lopen  in hun werk”.  

 

Begeleide intervisie 

Betty komt heel vaak tegen dat er niet zozeer sprake is 

van een concreet probleem, maar meer een 

ongedefinieerd besef dat het functioneren van een 

individu of team beter zou kunnen. “Vaak zijn 

werksituaties historisch gegroeid. Een frisse kijk van 

buiten werkt  dan heel verhelderend. En ik laat 

mensen met nieuwe ogen naar zichzelf en hun situatie 

kijken. Als het beeld helder is en de knelpunten 

benoemd, komt de volgende stap; uitzoeken wat er 

allemaal kan veranderen. En dat blijkt telkens 

verrassend veel te zijn”.  

 

Studenten begeleiden 

Naast supervisie en intervisie aan mensen in 

werksituaties begeleidt Betty kleine groepen 

studenten aan HBO-instellingen. Betty: “Juist voor 

HBO-studenten moet kennis heel praktisch bruikbaar 

worden. Als buitenschoolse supervisor met veel 

praktijkervaring kan ik studenten helpen een brug te 

slaan tussen theorie en praktijk. En ik leer hen 

reflecteren door naar zichzelf te kijken hoe zij 

optreden als (toekomstig) professional. Het is erg leuk 

om met jonge mensen te werken. Met een beetje 

sturing, reflectie en feedback leren zij ongelooflijk 

snel.”.  

 

Inleving cruciaal 

“Door mijn uiteenlopende opleidingen en zeer brede 

werkervaring kan ik me goed inleven in de mensen die 

ik begeleid. Ik weet hoe zwaar werk kan zijn als je 

geen steun krijgt van collega’s of als je genegeerd 

wordt door een leidinggevende.  In mijn werk is dat 

een enorme pré. Door mij goed in te leven in persoon 

en probleem kom ik erachter wat er in deze situatie 

echt kan helpen”.  

 

Ontdek je eigen kracht 

Mijn ervaring bij supervisie is dat je altijd moet 

uitgaan van de kracht en kwaliteiten van de persoon 

of groep die je begeleidt. Het is voor mij heel 

gemakkelijk om met pasklare oplossingen te komen, 

maar dat werkt meestal niet. Mensen moeten hun 

eigen oplossingen creëren, want die zijn passend en 

blijvend. Dat  kunnen ze wel, maar hebben wat steun 

en sturing nodig. Die oplossing kan ook zijn dat 

iemand tot de conclusie komt dat de huidige baan of 

opleiding niet past. Prima, want dan kunnen we verder 

werken aan de vraag wat dan wel een goed vervolg 

is”. 

 

Een helder contract 

In de meeste gevallen sluit Betty een contact af waarin 

precies staat beschreven wat de doelen zijn waaraan 

wordt gewerkt, wat van de persoon of team wordt 

verwacht en wanneer de (tussen)resultaten worden 

besproken. Ook hoe de werkgever hierbij betrokken 

wordt, staat vooraf beschreven. “Zoiets lijkt misschien 

formeel, maar in de praktijk geeft het veel 

duidelijkheid en veiligheid. Doordat iedereen weet 

waar zij of hij aan toe is, ontstaat rust en een positief 

leerklimaat. Het heldere kader biedt juist veel vrijheid 

om te werken aan punten die echt essentieel zijn.   

 

Zelf nooit uitgeleerd 

In haar werk stimuleert Betty mensen om te blijven 

leren en ontwikkelen, ongeacht leeftijd en positie. Zelf 

wil en doet ze niets anders. ”Het is zo stimulerend om 

steeds weer nieuwe dingen te ontdekken die je leven 



verrijken. Zo ga ik zelf binnenkort een opleiding 

Enneagram-coach volgen. Ik had er veel over gelezen 

en wil er nu meer van weten zodat ik het kan 

toevoegen aan het koffertje met methoden en 

technieken dat ik in mijn hoofd steeds paraat heb”. 

 

Communicatietraining 

Een heel andere ontwikkeling is de ééndaagse 

communicatietraining ‘Luisteren Helpt’ die zij met 

Simône Verlaan, collega-coach binnenkort gaat 

geven.“Ik kende haar van diverse trainingen en al 

pratend concludeerden we dat er zoveel problemen 

op het werk ontstaan doordat er slecht naar elkaar 

wordt geluisterd. We leren wel steeds beter ons te 

uiten, maar aan luisteren wordt weinig aandacht 

besteed. Terwijl dit juist zo essentieel is in onderlinge 

communicatie; hoor ik wel hetgeen de ander bedoelt. 

Vandaar de naam van de cursus ‘luisteren helpt’.  

Ach, eigenlijk zijn problemen veel eenvoudiger op te 

lossen dan je meestal denkt”, besluit Betty. Om er 

glimlachend aan toe te voegen “En wat is er leuker 

dan dat te ontdekken en te gebruiken in je dagelijkse 

werk”.  


